
اولين مناظ�ره نامزدهاى انتخاب�ات در حالي 
به پايان رس�يد كه بر زمين ماندن يكي ديگر 
از وعده هاي دولت تدبير برملا شد. »ايجاد 4 
ميليون ش�غل« در عرصه گردش�گرى همان 
وعده اي ب�ود ك�ه از س�وي رئيس جمهور در 
س�ال 92 ب�ا پي�ش ش�رط »ورود 10 ميليون 
گردش�گر به كش�ور« بيان ش�د، اما به رغم 
ورود 19 ميليون و 900 هزار گردشگر خارجي، 
وعده صريح ايج�اد 4 ميليون ش�غل محقق 
كه نش�د هي�چ، بلكه رئي�س دولت ه�م اين 
وع�ده خ�ود را دروغ انگاش�ت ! هم�ه اي�ن 
م�وارد در حالي اس�ت كه ب�ه گفت�ه معاون 
گردش�گري س�ازمان مي�راث فرهنگ�ي 
19 ميلي�ون و 900 ه�زار گردش�گر خارجي 
طي س�ال هاي 92 تا 95 وارد ايران ش�ده اند. 
اس��حاق جهانگيري يكي از نامزده��اي انتخاباتي 
رياس��ت جمهوري دوازده��م در اولي��ن مناظره 
انتخاباتي اعلام كرد، »اگر كسي بگويد چند ميليون 
ش��غل ايجاد مي كن��م، مي خواهد م��ردم را فريب 
دهد.« اما ظاهراً معاون اول رئيس جمهور، غافل از 
اين بود كه حسن روحاني ۱۵ خرداد ۹۲ خود وعده 
داده بود، فقط در صنعت گردشگري ۴ ميليون شغل 
ايجاد مي كند.  انتقاد جهانگيري از اظهارات ديگر 
كانديداي انتخاباتي در حالي بود كه حسن روحاني 
چهار س��ال پيش در بحبوحه تبليغ��ات انتخاباتي 
وعده هاي زيادي در خصوص حل مشكل بيكاري 

و اشتغالزايي چندين ميليوني داده بود. 
  گردش�گري و ايجاد ش�غل در وعده هاي 

انتخاباتي روحاني 
نگاهي به ليست برخي وعده هاي انتخاباتي حسن 
روحاني در س��ال ۹۲ ك��ه از قضا از اخبار س��ايت 
شخصي حس��ن روحاني استخراج ش��ده است، به 
نقل از وي مي گويد: يك: »ما 3 ميليون و ۲00 هزار 
بيكار داري��م و اگر تنها ۱0 ميليون گردش��گر وارد 
كشور شود، بيش از ۱3/3 ميليارد دلار درآمد ارزي 
و ۴ ميليون اشتغال درس��ت مي شود، يعني با يك 
حركت صحيح در يك مسئله اقتصادي و اجتماعي 

مي توانيم بيكاري را حل كنيم.«
دو: اگر صنعت گردشگري در كردستان احيا شود، 

مسئله بيكاري به طور كامل حل خواهد شد. 
 سه: در اين سرزمين فقط صنعت توريسم مي تواند 

معضل بيكاري را ريشه كن كند. 
فارغ از موارد دو و سه كه يكي با پيش شرط »اگر« و 
ديگري با »فقط« مطرح شده است، اما رئيس جمهور 
در اولين مناظره انتخاباتي دست به انكار وعده اي 
زد كه خ��ود آن را مطرح كرده بود و بيان داش��ت: 
»هيچ وقت قول ۴ ميليون شغل ندادم و اين دروغ 
محض است.« البته اين نحوه حاشا كردن و كتمان 

وعده هايي كه صراحتاً به مردم داده شده اند، مسبوق 
به سابقه هم هست؛ آقاي روحاني تا كنون چندين و 
چند بار وعده هاي داده شده خودش را دروغ انگاشته 
است. البته كسي كه كه توان اجراي وعده هاي داده 
شده را ندارد، مگر راهي جز كتمان و دروغ انگاشتن 

آنها در روز حساب هم دارد؟!
  ورود 19 ميلي�ون و 900 ه�زار گردش�گر 

خارجي طي سال هاي 92 تا 95
روحاني در حال��ي اين وعده خ��ود را دروغ محض 
خواند و آن را منتسب به سايت هاي گمنام كرد كه 
سند اين صحبت در سايت وي قرار گرفته است. اگر 
همين اظهارات روحاني را مبناي وعده داده ش��ده 
از سوي وي براي ايجاد ۴ ميليون شغل قرار دهيم، 
با توجه به اظهارات هفته پيش معاون گردشگري 
و ميراث فرهنگي مبني بر ورود ۱۹ ميليون و ۹00 
هزار گردش��گر خارجي طي س��ال هاي ۹۲ تا ۹۵، 
دولت تدبير و اميد بايد حداقل 8 ميليون شغل در 

اين حوزه ايجاد مي كرد، حال آنك��ه به رغم فراهم 
بودن بسترهاي ايجاد اش��تغال، دولت نه تنها قادر 
به استفاده از اين ظرفيت ها نبوده بلكه، بنا به گفته 
كارشناس��ان مس��ائل اقتصادي با نهايت تأسف به 
جاي اشتغالزايي، روزانه ۵ هزار شغل را هم از بين 
برده است! طبق اعلام رس��مي مركز آمار در طول 
دولت يازدهم س��الانه حداكثر 3۵0 هزار و حداقل 
۱00 هزار شغل ايجاد شد، همچنين چند روز پيش 
)هفتم ارديبهشت ۹6( اميد علي پارسا رئيس مركز 
آمار اي��ران در زنجان گفت: دول��ت تدبير و اميد از 
ابتداي سال ۹۲ تا انتهاي سال ۹۵، به طور متوسط 
سالانه ۴۹0 هزار شغل در كشور ايجاد كرده است. 

  تطهير وعده ه�اي انتخابات�ي روحاني به 
دست حاميان دولت

بعد از رو شدن س��ند موجود بود كه آقاى روحانى 
و سايت ها و نش��ريات منتسب به وى مدعى شدند 
كه وعده ايجاد ۴ميليون شغل، قيدى داشته است 

و چون آن قيد محقق نشده، چهار ميليون شغل هم 
منطقاً حاصل نشده اس��ت.  حاميان دولت معتقد 
هس��تند هيچ تناقضي بين اين دو مطلب نيس��ت 
و براي تطهير يكي ديگر از وعده ه��اي كه به انكار 
ختم شده اس��ت، مي گويند: تحقق اهداف ترسيم 
ش��ده دولت در بخش گردشگري مس��تلزم فراهم 
شدن زيرساخت ها، جذب سرمايه گذاري خارجي 
و همكاري و همراهي همه دستگاه هاي حاكميتي 
بوده اس��ت.  اين ادع��ا در حالى مطرح مى ش��ود 
كه ش��كي در ش��رطي بيان كردن جمل��ه مذكور 
رئيس جمهور در س��ال ۹۲ وجود ندارد و چه بس��ا 
هر گوينده عاقلي جملات شرطى اى آن هم در تراز 
رياست جمهورى، لابد ش��رطى را كه نتواند آن را 
تحقق بخشد، مطرح نمى كند. به بيان ديگر، حتماً 
وقتى آقاى روحانى گفته اند كه با رونق توريس��م و 
ورود ۱0 ميليون گردش��گر، ۴ ميليون شغل ايجاد 
مى شود، خودش��ان براى اين عرصه و براى رونق 
توريسم و در نتيجه براى ايجاد چهار ميليون شغل، 
برنامه اى داشته اند؛ نه اينكه بى هيچ برنامه اى و از 
روى باد هوا اين وعده را داده باشند؛ بنابراين وقتى 
نتوانس��ته اند ۴ ميليون ش��غل ايجاد كنند، بدين 
معناست كه نتوانسته اند برنامه هاى خود را در اين 
حوزه اجرايى كنند و ۴ س��ال پيش وعده اى دروغ 
به مردم داده اند.  همچنين حت��ى اگر بپذيريم كه 
وعده آقاى رئيس جمهور مبنى بر ايجاد ۴ ميليون 
شغل در سال ۹۲، مش��روط بوده است، بايد گفت 
شرط اين وعده هم محقق ش��ده، اما باز هم نتيجه 
آن محقق نشده اس��ت، چراكه معاون گردشگرى 
سازمان بازرسى همين هفته گذشته خبر از ورود 
۲0 ميليون گردشگر به ايران داده بود. آقاى روحانى 
هم ك��ه گفته بود ب��ا ورود ۱0 ميليون گردش��گر، 
۴ ميليون ش��غل ايجاد مي كند، الان و با ورود ۲0 
ميليون گردشگر بنا بر وعده داده شده بايد حداقل 
و در بدبينانه ترين حالت ۴ميليون شغل وعده داده 

شده را ايجاد مي كرد كه نكرده است !
با اين تفاسير اول از اسحاق جهانگيري مي پرسيم 
»شما كه معتقد هس��تيد اگر كس��ي بگويد چند 
ميليون ش��غل ايجاد مي كن��م، مي خواهد مردم را 
فريب دهد. آيا جناب آقاي حسن روحاني كه چهار 
سال پيش ادعا كرده بود فقط با گردشگري مي تواند 
۴ ميليون شغل ايجاد كند و معضل بيكاري را ريشه 

كن كند« در پي فريب مردم بوده است؟ 
از دولتي كه معتقد بود، دولت ش��عور خواهد بود و 
نه شعار)!( مي پرسيم، اساساً وعده شغل دادن غلط 
است يا وعده الكي دادن و قدرت اجرايي نداشتن؟ 

وعده شغل دادن بد است يا انكار وعده دادن؟ 
اي دريغا كه ابر و مه و خورشيد و فلك در كار نيستند 

تا وعده خوبان وفا كند!
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    بنا بر برخي اخبار منتشره، اداره  كل تشكل هاي سياسي دانشگاه آزاد 
عده اي از دانشجويان حامي دولت و اصلاح طلب را از سراسر كشور دعوت 
كرده و با اس��كان آنها در هتل فرهيختگان قص��د دارد در روزهاي آينده 
برنامه هاي خود را براي حمايت از حس��ن روحاني آغ��از كنند. اقدامات 
سياس��ي و جناحي از اموال عمومي و ش��هريه هاي دانش��جويان توسط 
بازماندگان رئيس معزول دانش��گاه آزاد در ايام انتخابات شدت گرفته كه 
اين امر برخورد جدي نهادهاي نظارتي و مسئولان بالادست دانشگاه آزاد 

را مي طلبد. 
    معاون شهردار تهران در نقد سياست هاي مسكن دولت تدبير و اميد 
گفت: ۲/۵ ميليون مس��كن خالي و راكد در كشور وجود دارد و مسكن به 

جاي كالاي زيستي و مصرفي تبديل به ابزار انباشت سرمايه شده است. 
    س��خنگوي س��تاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز با تأكيد بر اينكه فروش 
سيگار توسط واحدهاي صنفي و كيوسك هاي مطبوعاتي كه فاقد مجوز 
فروش سيگار هستند، ممنوع است از صدور ۲۵ هزار مجوز فروش سيگار 

براي واحدهاي صنفي كشور خبر داد. 
    دبير كل اتحاديه انجمن هاي اسلامي دانش آموزان گفت: در راستاي 
احترام و تكريم مقام معلم، طرحي تحت عنوان »تمام قد براي معلم، بر پا« 

توسط دانش آموزان در هفته معلم اجرا مي شود. 
    رئيس شوراي اسلامي شهر تهران با اشاره به سؤالاتي پيرامون روند 
مرخصي ش��هردار گفت: در سنوات گذش��ته شورا نيز ش��هرداران وقت 
درخواست هاي مرخصي شان را به رئيس شورا به عنوان مسئول اداري و 

امور شورا ارائه مي دادند و نيازي به طرح در صحن شورا نبوده است. 
   دكتراي تخصصي بيولوژي توليدمثل با اش��اره به ضرورت اختصاص 
تجهيزات جديد درمان ناباروري در كش��ور گفت: برخي از دانشگاه هاي 
كش��ور علوم پزش��كي بودجه تأمين تجهيزات ناباروري را در حوزه هاي 

ديگري همچون پرداخت حقوق ها هزينه مي كنند. 
    رئيس كميس��يون عمران و حمل و نقل شوراي ش��هر تهران گفت: 
فرهنگ ترافيك و طراحي خيابان هاي پايتخت به شكلي است كه امكان 

توسعه LRT در آن وجود ندارد. 
    انجمن اسلامي دانشجويان دانشگاه صنعتي امي�ركبي�ر در نامه اي به 
رئيس سازمان حفاظت محيط زيست تأكيد كرد: »موافقت نامه پاريس« 

تعارض جدي با قانون اساسي و منافع ملي كشور دارد. 
    معاون آموزش متوس��طه وزير آموزش و پرورش گفت: در پنج سال 
آينده، 3۴0 هزار فرهنگي از آموزش و پرورش بازنشسته مي شوند و بايد به 

همين ميزان ورودي داشته باشيم. 
    معاون مبارزه با جعل و كلاهبرداري پليس آگاهي ناجا گفت: متأسفانه 
فعاليت اكثر شركت هاي هرمي در اطراف تهران همانند پرديس و پرند  در 
آپارتمان هاي خلوت و بدون رفت و آمد در قالب محل هاي مسكوني انجام 

مي شود كه نيازي به ثبت ندارد. 

دام رهبران جوان جهان 
 مجمع رهبران ج��وان جهان��ي  Young Global Leaders يا به 
اختصار YGL، از س��ال ۲00۴ به عنوان زيرمجموع��ه اي از »مجمع 
جهاني اقتصاد« از س��وي »كلاوس شواب« مؤس��س مجمع جهاني 
اقتصاد راه اندازي شد. اين شبكه مدعي است تا كنون بيش از هزار نفر از 
جوانان منتخب از سراسر جهان عضو »رهبران جوان جهاني« هستند و 
آماده مي شوند تا تأثير شگرفي بر آينده جهان داشته باشند. دفاتر اين 
شبكه در شهرهاي بزرگ جهان واقع شده است و در حال حاضر بيش 
از ۲00 حلقه اين شبكه در سراس��ر جهان از جمله در ميدان آرژانتين 

تهران مستقر هستند. 
شبكه اي جهاني متش��كل از نخبگان موسوم به رهبران جوان جهاني، 
زير نظر مجمع جهاني اقتصاد ش��كل گرفته كه به دنبال شبكه سازي 
بين المللي با اهداف مورد نظر دولت امريكاست. تعدادي از اعضاي اين 
شبكه توس��ط مجمع جهاني اقتصادي داووس به عنوان رهبران جوان 
جهان برگزيده مي شوند كه وظيفه و نحوه تعريف كار اين افراد منتخب، 

تحقق اهداف امريكايي در بعد بين المللي و منطقه اي است. 
در وبگاه مجمع رهبران جوان جهاني آمده است»جذب جوانان شاخص 
براي شكل دهي به آينده جهان«؛ عبارتي كه كاركرد اين مجمع را در 
چند كلمه كوتاه خلاصه مي كن��د. در اين پروژه جوانان كش��ورهاي 
مختلف مجري دستيابي به نظم نوين جهاني به سبك امريكا هستند. 
بر اين اساس مجمع رهبران جوان جهاني هر سال ۲00 تا 300 جوان 
برگزيده از سراسر جهان را به عضويت و حضور در برنامه هاي خود دعوت 
و در فرآيندي پنج س��اله آنها را براي پيشبرد اهدافش آماده مي  كنند. 
هدف نهايي اين مجمع تربيت رهبراني براي آينده كشورهاي مورد نظر 
است. كشور ما هم يكي از اين كشورهاي مورد نظر است. برنامه هاي اين 
مجامع به گونه اي تدبير شده تا در يك فرآيند ميان مدت، مجموعه اي 
از تصميم سازان وابس��ته و ادامه دهنده گفتمان امريكايي در سراسر 
دنيا كار را به دست بگيرند تا نظم نوين جهاني در فرآيند نفوذي نرم و 

بي صدا شكل بگيرد. 
حالا رئيس بخش جوانان و هيئت اس��كان بشر سازمان ملل متحد در 
ديدار با مسعود سلطاني فر، وزير ورزش و جوانان پيشنهاد كرده موضوع 
رسيدگي به وضعيت جوانان از ايران ابتدا در آسيا و منطقه آغاز شود و 

سپس ايران رهبري در موضوع جوانان جهان را به عهده بگيرد. 
ماركو كاميا گفته است: ما از كش��ورها حمايت مي كنيم تا راه توسعه 
پاي��دار را ادامه دهند و همچنين حماي��ت و كمك هاي در بخش هاي 
برنامه ريزي مالي شهري، بهبود اقتصاد مالي شهرداري ها و بهينه سازي 

شهرها براي استفاده جوانان به كشور هاي مختلف مي كنيم. 
همچنين داگلاس راگان، رئيس بخش جوانان و هيئت اس��كان بشر 
سازمان ملل متحد در اين نشست گفت: ما در دنيا با يك جمعيت زيادي 
به نام جمعيت جوان مواجه هستيم و از طرفي سلامت و چگونه زندگي 
كردن جوانان از اهداف سازمان ملل متحد است و ما كمك مي كنيم اين 

اتفاق براي جوانان جهان بيفتد. 
وي ادامه داد: يكي از مهم ترين اهداف يونيس��ف و سازمان ملل متحد 
حمايت از جوانان است و لازم مي داند از آنها حمايت كند. در كشورهاي 
مختلف كمك مي كنيم جوانان شغل و محل زندگي مناسب و زندگي 
خوب و مسالمت آميز در كنار مش��اركت در كارهاي گروهي، ورزشي 
و اجتماعي داش��ته باش��ند و در اين زمينه ها با همكاري كش��ورها به 
راهكارها، ايده ها و برنامه هاي مناس��بي جهت تش��ويق جوانان و حل 

مسائل آنها مي رسيم. 
در پايان هيئت اعزامي صندوق اسكان بشر سازمان ملل متحد با توجه 
به موفقيت هاي كش��ورمان در عرصه بين الملل و گس��ترش تعاملات 
جمهوري اسلامي ايران با جهان، پيش��نهاد تاسيس دبيرخانه جهاني 
برنامه اسكان بشر س��ازمان ملل متحد در ايران را دادند كه با استقبال 

وزير ورزش و جوانان روبه رو شد. 
در برابر اين اظه��ارات بر خلاف دولت يازدهم ك��ه چنين موضوعي را 
دستاوردي مهم در حوزه ديپلماسي مي داند با توجه به شناختي كه از 
مجمع رهبران جوان جهان وجود دارد شبهات و نگراني هاي متعددي 
در اين حوزه مطرح مي شود. اينكه چرا بايد ايران براي دبيرخانه جهاني 
برنامه اسكان بش��ر سازمان ملل انتخاب ش��ود؟ و اينكه آيا بايد نگران 
پياده سازي يك سند ديگر مشابه س��ند ۲030 باشيم؟ انتظار مي رود 
وزارت ورزش و جوان��ان پيش از هر گونه اس��تقبال و امضاي هر تعهد 
نامه اي با كار كارشناسي و مشورت با نهادهايي چون مجلس و شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي كش��ور را زير بار تعهدي ديگر نبرد؛  تعهدي كه 
مانند سند ۲030 يا پيوستن به كنوانس��يون حقوق كودك دستاويز 
تازه اي براي محكوميت هاي حقوق بش��ري عليه كش��ورمان نباشد يا 

كشور و جوانان را با چالش هاي تازه مواجه نكند. 

ادامه از صفحه 2
سخنگوي قوه قضائيه همچنين به تلويح به جزئيات 
فيش حقوقي افرادي نظير صفدر حس��يني اشاره 
كرد و گفت: در اعتراض به گزارش سازمان بازرسي 
گفته شد كه اولا فيش حقوقي برخي از اين مديران 
تنها شامل حقوق مديريتي شان نمي شود و كاركرد 
خصوصي آنها نيز در آن گنجانده شده است يا عنوان 
كردند بعض��ي از فيش هاي حقوقي اي��ن مديران 
علاوه بر حقوق مدير، شامل پاداش و اضافه كار افراد 
زيرمجموعه آنها نيز ب��وده و اين پاداش ها در فيش 
حقوقي مدير واريز شده اس��ت يا حتي گفتند كه 
مبالغ مندرج در اين فيش ها بابت معوقات سنوات 

قبل آنهاست. 
در ادامه نماينده يكي از رسانه ها تلاش كرد تا با نام 
بردن از رئيس صندوق توسعه ملي)صفدر حسيني( 
و حقوق نجومي وي، زمينه انتقاد صريح از مديران 
دولت يازدهم را فراهم كند. وي با طرح اين پرسش 
كه آيا اختص��اص حقوق نجوم��ي رئيس صندوق 
توسعه ملي به دولت قبل برمي گردد؟ كه اژه اي در 
پاسخ به آن گفت: من در آن جلسه عنوان كردم كه 
در سنوات قبل هيچ گاه سابقه نداشته كه متوسط 
دريافتي رئيس هيئت عامل صندوق توس��عه ملي 
آن هم به غيراز پاداش ها و وام ها، ۵7 ميليون تومان 
باشد، حتي در آن جلسه عنوان كردم زماني كه من 
دادستان كل كش��ور بودم در دولت قبل مصوبه اي 
گرفته شد كه به  رغم اعتراض بنده به آن، اختيارات 
هيئت امنا به هيئت عامل تبديل شد ولي به  رغم اين 
تفويض، آنها هيچ گاه از اختيارات خود براي افزايش 
حقوق هنگفت اس��تفاده نكردند و ما در اين دولت 
جديد ش��اهد حقوق هاي آنچناني در اين صندوق 
بوديم و اين دريافتي ها به قدري بود كه حتي براي 
اوقات فراغت فرزندان و حق ورزش آنها نيز دريافتي 

تعيين كرده بودند. 
   نامزدها براي ما ايجاد زحمت نكنند 

سخنگوي دستگاه قضا »حضور پرش��ور مردم در 
انتخابات را ي��ك اصل برش��مرد و تصريح كرد: در 
آستانه انتخابات و تبليغات انتخاباتي گاهي وقت ها 
برخي از افراد براي ايج��اد فضاي دو قطبي و جلب 
آراي م��ردم از خط قرمزها عب��ور مي كنند. برخي 
مسائل خط قرمز نظام و مردم است كه اين افراد در 
اين فضا از آن عبور مي كنند كه اين به نفع خودشان 

نيست و به نفع كشور هم نيست. 
وي به اينجا بسنده نكرد و توصيه هاي ديگري را نيز 
خطاب به نامزدها، طرفداران و ستادهاي انتخاباتي 
آنها بيان كرد: اين اف��راد بايد با التزام ب��ه قانون در 
چارچوب صداقت و اخلاق با بيان مس��ائل با مباني 
مستحكم و آمارهاي درست و قابل اتكا حرف بزنند. 
برخي از افراد براي جلب رأي عليه برخي از دستگاه ها، 
قوا و نهادها حرف هاي بي منطق، خلاف واقع با آمار 
غيراتكا مس��ائلي را مط��رح مي كنند ك��ه هم براي 
خودشان و هم براي مردم و هم براي ما ايجاد زحمت 
مي كند. نقش مؤثر دس��تگاه هاي مسئول نظامي، 
انتظامي، پاسداران و سيستم امنيتي هم در همين 
باره مورد توجه معاون اول قوه قضائيه قرار گرفت و 
وي درباره نقش اين دستگاه ها گفت: اين دستگاه ها 
نقش مؤثري داشته و دارند اما اگر حضور مردم نبود 

واقعاً به تنهايي نمي توانستند مؤثر باشند. 
  در پرون�ده بابك زنجان�ي اتفاقي نيفتاده 

است
س��خنگوي قوه قضائيه با تاكيد ب��ر اينكه هنوز در 
پرونده بابك زنجاني اتفاق خاصي نيفتاده، از بيان 
جزئيات پرونده داني��ال زاده اعلام معذوريت كرد و 
گفت: در مورد دانيال زاده چون در مرحله مقدماتي 
اس��ت از ارائه جزئيات معذورم، اين پرونده بيش از 
يك متهم دارد و اين فرد هنوز بازداش��ت اس��ت و 

برخي هم در رفت و آمد هستند. 
   از سكوت برخي از آقايان در مقابل توهين 

به امام رضا)ع( تعجب كردم
محس��ني اژه اي، حك��م متهمان پرونده س��فارت 
عربستان را غيرنهايي دانست و در ادامه آن به حواشي 
س��تاد انتخاباتي حس��ن روحاني در ايلام پرداخت 
و گفت: يك فردي كه ادعا مي كند معلم اس��ت به 
خودش اجازه مي دهد چنين صحبت هايي كند. من 
به نيت اين فرد كار ندارم اما مي خواهم بدانم چطور 
به خودش اجازه مي دهد در مورد يك امام معصوم 
با اين ادبيات حرف بزند؟ به خاطر چه چيزي؟ رأي 
جمع كردن؟ تعجب بيشتر من از برخي آقايان است 
كه آنجا نشسته بودند اما هيچ عكس العمل متناسبي 
در رابطه با صحبت هاي اين ف��رد انجام ندادند. وي 
چگونگي دستگيري اين فرد هتاك را اينگونه تشريح 
كرد: من نمي گويم فرار كرده بود اما عنوان شد كه 
در دسترس نبود، به او پيغام دادند كه حتماً دستگير 

مي شود و اگر خودش را معرفي نكند اتهام فرار هم 
به جرمش اضافه مي شود. اين ش��خص پيغام ها را 
دريافت كرده بود و خودش را معرفي كرد البته اينها 
شنيده هاي من است. الان هم تحقيقات ادامه دارد و 

من از بيان جزئيات معذورم. 
   كش�ف كالاي قاچاق از منزل وزير دولت 

فعلي 
ش��ايد مهم ترين موضوعي كه توس��ط سخنگوي 
دستگاه قضا در نشست صد و يا زدهم بود كه اژه اي 
آن را با اين ادبيات تش��ريح ك��رد: در اواخر هفته 
گذشته سه شنبه يا چهارشنبه شب بود كه نيروي 
انتظامي گزارشي به حوزه قضايي لواسانات داد و در 
آن اعلام كرد كه در فلان ويلا قاچاق كالا رد و بدل 
مي شود. قاضي دستور داد كه ويلا را بازرسي كنند و 
در بازرسي با محموله بزرگ پوشاك مواجه شدند كه 
يك نفر از افرادي كه آنجا بودند كه خانه مال فلان 

وزير است و پوشاك متعلق به دختر وزير. 
ادعاهاي وزير و دختر وي را معاون اول قوه قضائيه 
اينگونه بيان كرد: در اين پرونده ادعا ش��ده كه اين 
پوش��اك با مجوز وارد ش��ده، يعني دختر آن وزير 
مديرعامل ش��ركتي بوده كه نمايندگ��ي از جانب 
ش��ركت خارجي پوش��اك داش��ته و اين پوشاك 
به صورت قانوني و با مجوز وارد ش��ده اس��ت البته 

هم اكنون پرونده به قسمت تعزيرات رفته است. 
   در پرونده ادمين هاي تلگرامي هنوز از وزير 

اطلاعات سوالي نشده است
خبرن��گاري با ط��رح س��والي درباره دس��تگيري 
ادمين ه��اي برخي از كانال ه��اي تلگرامي و اينكه 
»آيا از وزير اطلاعات هم س��والي ش��ده است يا نه 
گفت؟« اشاره كرد پاي وزير اطلاعات دولت يازدهم 
را نيز به ميان كشيد كه سخنگوي دستگاه قضا در 
پاسخ گفت: هيچ س��وال قضايي از ايشان پرسيده 
نشده است و وضعيت جديدي هم در اين پرونده به 

وجود نيامده است
   ارس�ال 101 پرونده تخل�ف كانديداها به 

مرجع قضايي
برخورد ب��ا نامزده��اي انتخاباتي را غلامحس��ين 
محسني اژه اي اينگونه تشريح كرد: چند سالي است 
كه ستادي به نام پيشگيري از وقوع جرائم انتخاباتي 
در دادستاني كل كشور تشكيل مي شود كه رياست 
آن با دادستان كل بوده و ۱۲ دستگاه نيز عضو آن 

هستند. اين ستادها استاني و شهرستاني هستند و 
هر كجا كه لازم باشد ستادها و نامزدها را راهنمايي 
كرده و قانون را براي آنها مي گويند؛ اگر احس��اس 
كنند به تخلف مي رس��ند تذكر داده و اگر احياناً به 
جرم منتهي شود، گزارش مي كنند. شعب خاصي 
در دادسرا و دادگاه وجود دارند كه خارج از نوبت و به 
صورت تخصصي اين تخلفات را رسيدگي مي كنند 

كه اين مورد در همه ادوار موجود بوده است. 
وي به گزارشي در خصوص تخلف كانديداها كه تا 
روز شنبه است اش��اره و اظهار داشت: حدود ۱0۱ 
پرونده در كل كشور به مرجع قضايي ارسال شده كه 
در مرحله رسيدگي است و ۱00 مورد نيز به صورت 
پيشگيري تذكر داده شده اس��ت. امروز هم وزارت 
كشور برخي از نشريات را براي دادستان فرستاده كه 

به نظر شان تخلفات رسانه اي داشته است. 
   قانوناً با هر وس�يله دولتي نمي توان عليه 

نامزدها اعلام موضع كرد
محسني اژه اي در ادامه به ماده 68 قانون انتخابات 
اشاره كرد و با اشاره به مضمون اين ماده گفت: در اين 
ماده آمده از تريبون نماز جمعه يا هر وسيله رسمي 

دولتي عليه و له كانديدا نمي توان تبليغ كرد. 
ابهامات موجود در اين ماده نيز مبحث ديگري بود 
كه اژه اي به آن پرداخت و گفت: در قسمت رسمي 
و دولتي آن جاي اختلاف است؛ بعضي ها مي گويند 
هر وسيله و هر رسانه اي كه از بودجه دولت به نحوي 
از آنها استفاده كند جزو رسمي و دولتي مي شود كه 
اگر اين تفسير درست باشد تمام نشريات را شامل 
مي شود چرا كه از يارانه دولت استفاده مي كنند در 
صورتي كه در برخي از اين نش��ريات قطعاً تبيين 
رس��مي دولتي ص��دق نمي كند ك��ه در اين مورد 
اختلاف شديد حقوقي است. ش��نيده ام كه وزارت 
ارشاد ليس��تي را اعلام كرده و رسمي دولتي بودن 
را تعيين كرده اما آيا مرجع تشخيص رسمي دولتي 
وزارت ارشاد است يا نه.  سخنگوي دستگاه قضايي 
همچنين با تاكي��د بر اينكه » وزارت ارش��اد قطعا 
نمي تواند مرجع تشخيص رس��مي دولتي باشد« 
ادامه داد: نظر قاضي شرط اس��ت؛ ما اداره حقوقي 
داريم كه زيرمجموعه معاونت حقوقي اس��ت و در 
آنجا افراد متخصص برداشت هاي خود را با ملاحظه 
قوانين مي سنجند و نظر مي دهند و اين نظر مي تواند 

راهنماي خوبي باشد. 

سخنگوي قوه قضائيه مي گويد حقوق هاي نجومي در دولت هاي گذشته نبوده است

پديده حقوق هاي نجومي منحصر به دولت يازدهم است

ناكارآمدي و بي تدبيري، پروژه انكار وعده هاي داده شده را با شكست مواجه كرد

هم مركز آمار و هم سازمان گردشگري عليه اظهارات خلاف واقع رئيس جمهور در حوزه توريسم مطالبي را منتشر كردند. بنا بر مطالب گفته 
شده اين دو نهاد دولتي، رئيس جمهور بايد در چهار سال گذشته حداقل 8 ميليون شغل فقط در حوزه گردشگري ايجاد مي كرد

هزار وعده گردشگری يكي وفا نكرد

فيلترينگ براي حفظ جان و ناموس
اوباما، رئيس جمهور سابق ايالات متحده امريكا، در پيام نوروزي خود 
مستقيماً از مسئولان ايراني مي خواهد فيس بوك را از فيلتر خارج كنند! 
و در متن فارسي منتشرشده روي سايت وزارت خارجه امريكا، خطاب به 
شبكه هاي اجتماعي امريكايي از آنها مي خواهد هر چه بيشتر در ايران 

فعاليت و عضوگيري كنند تا مشمول مشوق هاي دولتي شوند. 
آقاي روحاني نيز در نطق هاي انتخاباتي و بعد از انتخابات مس��تقيماً 
همين مس��ئله را بارها تكرار و حتي دستور تس��هيل و تسريع فعاليت 
شبكه هاي خارجي در ايران را صادر مي كند و جلوي اجراي فيلترينگ 

چند شبكه متخلف نيز صراحتاً گرفته مي شود. 
اما پيگيري رفع فيلتر فيس بوك و توئيتر از سوي رئيس جمهور و حتي 

جلوگيري از فيلتر شبكه هاي مشابه به چند دليل غيرممكن بود:
۱. تصميم گي��ري در رابطه با رفع فيلتر فيس بوك و توئيتر بر اس��اس 
قان��ون در چارچوب اختي��ارات كارگ��روه تعيين مصادي��ق محتواي 

مجرمانه است. 
۲. برخلاف اغلب سرويس دهندگان وبلاگ كه در آنها هر كاربر يك زير 
دامنه دارد و مي توان زير دامنه داراي محتواي غيرقانوني را فيلتر كرد و 
به اين شكل محتواي مجرمانه از ديدرس كاربران آسيب پذير اينترنت 
دور مي ماند، ولي اساساً ساختار فني ش��بكه هاي اجتماعي به شكلي 
طراحي شده كه يك مطلب پس از ارسال در تمام اكانت هاي دوستان 
كاربر موردنظر و صفحات دنبال كنندگان او تگ يا برچسب مربوطه و 
همچنين در نتايج جست وجو و بخش ها و صفحات مختلف آن شبكه 
اجتماعي قابل  مشاهده است و درنتيجه براي جلوگيري از انتشار يك 
مطلب بايد تعداد زيادي از اكانت ها را شناس��ايي و فيلتر كرد كه عملًا 
نشدني است. زيرا از طرفي تشخيص اكانت هايي كه مطلب مربوطه را 
مي خوانند براي مأمور يا نرم افزار ممكن نيست و از طرف ديگر نشاني 
داشبورد همه كاربران معمولاً صفحه اصلي همان شبكه اجتماعي است 
و عملًا براي جلوگيري از انتشار يك مطلب مجرمانه بايد صفحه اصلي 
ش��بكه اجتماعي حاوي محتواي مجرمانه را فيلتر كرد، يعني همين 

اتفاقي كه اكنون براي فيس بوك و توئيتر افتاده است. 
3. يكي ديگر از دلايل فيلتر بودن اين شبكه هاي ضداجتماعي اين است 
 SSL كه اغلب آنها و از جمله فيس بوك و توئيتر از پروتكل رمز ش��ده
استفاده مي كنند و به همين علت شناسايي و تفكيك محتواي صفحات 
آنها به صورت نرم افزاري، قبل از رمزگش��ايي ممكن نيست. در نتيجه 
حتي با استفاده از فيلترگذاري محتوايي )Content Filtering( هم 
نمي توان محتواي مجرمانه اين شبكه هاي اجتماعي و ديگر تارنماهاي 
عمومي را كه از اين پروتكل استفاده مي كنند، به صورت مجزا فيلتر كرد 
و شركت ارتباطات زيرساخت ناچار است  آي پي سرورهاي اين سايت ها 
را مسدود كند و مس��دود كردن آي پي سرور يك سايت هم به معناي 

مسدودسازي كامل آن سايت است. 
۴. انتشار مطلب در ش��بكه هاي اجتماعي به صورت لحظه اي صورت 
مي گيرد و پس  از آن، مطلب موردنظر پيك مش��اهده را طي مي كند و 
معمولاً به بايگاني مي رود، در نتيجه به فرض محال، فيلتر آن مطلب اگر 
ممكن هم باشد، عملًا سودي ندارد و جلوگيري از انتشار مطلب مجرمانه 
نيز تنها با همكاري مديران شبكه هاي اجتماعي امكان پذير است، در 

غير اين صورت چاره اي جز فيلتر كل سايت وجود ندارد. 
۵. شبكه هاي اجتماعي امريكايي اطلاعات كاربران را براي سرويس هاي 
اطلاعاتي غرب جمع آوري و پالايش مي كنند كه اس��ناد فوق س��ري 
منتشرش��ده توس��ط اس��نودن نيز اين امر بديهي را ثابت مي كند. در 
نتيجه از آنجا كه حفاظت از جان و مال و نواميس مردم از تكاليف قطعي 
حكومت است، رفع فيلتر يا جلوگيري از فيلترينگ شبكه هايي كه به 
قوانين جمهوري اسلامي ايران توجه و تعهدي ندارند، نشدني است و 
از طرفي هم به هيچ  عنوان امكان ندارد جلوي سرقت اطلاعات كاربران 
توسط اين شبكه هاي اجتماعي را گرفت و در نتيجه تنها راه ممكن براي 
جلوگيري از دسترسي س��رويس هاي جاسوسي اين نرم افزارها، فيلتر 

كردن دامنه اصلي آنهاست. 
6. رفع فيلتر يا جلوگيري از فيلترينگ اين شبكه هاي اجتماعي بندهاي 
متعددي از اصل سوم قانون اساسي مربوط به وظايف دولت جمهوري 
اس��لامي ايران را نقض مي كند و بدون ترديد رئيس جمهور محترم به 
جهت اينكه در پيشگاه قرآن كريم و در برابر ملت ايران به خداوند قادر 
متعال سوگند ياد كرده است كه پاسدار قانون اساسي كشور باشد، بايد 
با رفع فيلتر فيس بوك و توئيتر مخالف و با فيلترينگ تلگرام، واتس اپ، 

اينستاگرام و بدافزارهاي مشابه موافق باشد. 

رئيس كميسيون شوراي شهر تهران:

 دولت 2 هزار ميليارد تومان
 از درآمد پايدار شهر را حذف كرد

رئيس كميسيون نظارت و حقوقي شوراي اسلامي شهر تهران گفت: 
دولت 2 هزار ميليارد تومان از درآمدهاي پايدار شهر تهران را حذف 
كرده اس�ت و قطعاً اين موضوع به نحوه ارائه خدمات تأثير مي گذارد. 
پرويز سروري در جمع اعضاي س��ازمان نظام مهندسي ساختمان استان 
تهران با اشاره به برگزاري نشس��ت هاي تخصصي مديريت شهري اظهار 
داش��ت: يكي از حلقه هاي مفقوده در مديريت ش��هري كه باعث مي شود 
شوراي شهر تبديل به شوراي شهرداري شود، نظارت است و همين طور 
فقدان نگاه تخصصي در مديريت شهري موجب مي شود كه شوراها سياسي 
شوند.  وي افزود: بايد نظارت ها از بعد سياسي به تخصصي برود و نياز است 
كه تعاملات بين شوراي شهر و مجموعه هاي تخصصي بيشتر شود.  سروري 
افزود: تلاش ش��ده است در ليست خدمت نيز براس��اس برنامه ريزي هاي 
صورت گرفته براي پنجمين دوره ش��وراي اسلامي ش��هر تهران افرادي 
با تخصص هاي مختلف در حوزه ش��هري حضور داش��ته باشند. بر همين 
اساس جلساتي با متخصصان در حوزه هاي مختلف برگزار و نظرات آنها را 
استماع مي دهيم و قبل از ورود به مرحله انتخابات از اين نظرات استفاده 

خواهيم كرد.  
رئيس كميسيون نظارت و حقوقي ش��وراي اسلامي شهر تهران افزود: در 
ليست خدمت تلاش شده اس��ت كه از افراد متخصص در حوزه مديريت 
شهري در قالب هاي فرهنگي، اجتماعي، ورزشي و اقتصادي استفاده شود 
و بعد از انتخابات نيز بايد جلسات با كارشناسان و متخصصان ادامه داشته 
باشد.  وي افزود: در حوزه نظام مهندس��ي نيز مباحث زيادي مطرح است 
كه با هماهنگي و تعامل مي توان در اين حوزه اقدامات بيشتري را انجام داد 
و كيفيت بهتري را به تصميمات شوراي ش��هر داد.  وي به طراحي سامانه 
تنقيهي مصوبات شوراي شهر تهران اش��اره كرد و گفت: با استفاده از اين 
سامانه شهروندان مي توانند به تمامي مصوبات شهر دسترسي لازم داشته 
باشند و ساير شهرهاي كش��ور نيز مي توانند از اين سامانه استفاده كنند.  
سروري به عملكرد چهار سال گذشته شوراي شهر تهران اشاره كرد و گفت: 
در ابتدا مشكلات شهر تهران احصا و براي حل اين مشكلات اولويت بندي 

در شورا صورت گرفت. 
وي درباره بلندمرتبه سازي ها در شهر تهران نيز اظهار داشت: براساس طرح 
تفصيلي كه شوراي عالي شهرس��ازي و معماري به تصويب رسانده است، 
شهرداري موظف است براساس قانون و مطالبه اي كه براي مردم ايجاد شده 
است، اقدام كند.  رئيس كميسيون نظارت و حقوقي شوراي اسلامي شهر 
تهران ادامه داد: قطعاً همه چيز ش��هر در اختيار شورا و شهرداري نيست؛ 
چراكه مديريت يكپارچه شهري وجود ندارد.  سروري گفت: دولت ۲ هزار 
ميليارد تومان از درآمدهاي پايدار شهر تهران حذف كرده است و قطعاً اين 

موضوع به نحوه ارائه خدمات تأثير مي گذارد.  

زهرا چیذریروح الله مؤمن نسب
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